

[Texte]

Motion agreed to

The Chairman: Transcript of in camera meetings. I think this is new to the committee. The clerk has suggested that one transcript of all in camera meetings be kept in the committee clerk's office for consultation, and that all those transcripts be destroyed at the end of the session.

Do you want to talk to that, Carmen, as to why you propose that?

The Clerk: Otherwise they have to be kept in the archives for 30 years and filed, if we do not have a motion. That is the reason, just to cut down on paper.

The Chairman: That is the reason for destroying them. What about the reason for having only one copy?

The Clerk: They only produce one copy when it is in camera meetings and I get the copy. So that is—

The Chairman: That is the normal process.

The Clerk: —the normal process.

The Chairman: So the main aim of the motion is to get rid of them at the end of the session.

The Clerk: Yes.

The Chairman: Will somebody move that?

Mr. Porter: I so move.

Motion agreed to

The Chairman: Number eleven, time allocation. There has been quite a bit of discussion in our party, and with Dr. Foster to a degree, about the way we previously allocated time.

• 1730

Other committees are using a group of different procedures. Some committees are allowing the first questioner of the day to be the first person at the meeting in an effort to encourage people to get there; others are suggesting a rotation of the first questioner; others are guaranteeing that the first questioner to any estimates witness be the official opposition, and at other times they use other processes.

I am wondering if we agreed only on the amount of time to be spent by each of the first three speakers and of the second round of speakers and leave it to the discretion of the chairman to try to balance this thing out properly. I am wondering if the meeting would agree to that in this case.

An hon. member: Could you run that by us again?

The Chairman: All right. It is my fault, I am sure. I am suggesting that we decide on the amount of time for each of the first speakers, probably ten minutes, five minutes for each speaker after that on the second and third rounds, and that you leave it to the discretion of the chairman as to who should start at a particular meeting, with the understanding that in any estimates procedure it would be the official opposition.

[Traduction]

La motion est adoptée

Le président: Transcription des séances à huis clos. Cette motion est nouvelle. La greffière a proposé qu'une transcription de toutes les séances à huis clos soit conservée dans le bureau du greffier du comité pour consultation et que toutes les transcriptions soient détruites à la fin de la session.

Voulez-vous expliquer, Carmen, pourquoi vous proposez cela?

La greffière: En l'absence de motion, ces transcriptions doivent être conservées dans les archives pendant 30 ans. Cette motion vise donc à réduire le volume des archives.

Le président: Cela explique la destruction des transcriptions. Pourquoi faut-il qu'il n'y ait qu'un exemplaire?

La greffière: Il n'y a jamais qu'un exemplaire de la transcription des réunions à huis clos et cet exemplaire m'est remis. Ainsi,...

Le président: C'est la procédure normale.

La greffière: ...c'est la procédure normale.

Le président: La motion vise donc à autoriser leur destruction à la fin de la session.

La greffière: Oui.

Le président: Quelqu'un propose-t-il l'adoption de la motion?

M. Porter: Je le propose.

La motion est adoptée

Le président: Point onze: Répartition du temps. Il y a eu de nombreuses discussions au sein de notre parti, ainsi qu'avec M. Foster, sur la façon dont nous répartissions le temps dans le passé.

Les autres comités procèdent de diverses façons. Certains comités accordent la parole en premier au député qui arrive le premier à la réunion, dans le but d'encourager les députés à arriver à l'heure; d'autres proposent une rotation; d'autres garantissent à l'opposition officielle la première question pour tout témoin comparaisant dans le cadre de l'examen des prévisions budgétaires, et tous procèdent parfois autrement.

Je me demande si nous pourrions convenir du temps qui sera accordé à chacun des trois premiers intervenants du premier tour et à ceux du second tour, en laissant au président le soin d'assurer un juste équilibre pour le reste. Je me demande si les députés sont prêts à accepter cette proposition.

Une voix: Pouvez-vous reprendre ce que vous venez de dire?

Le président: D'accord. J'ai dû mal m'expliquer. Je propose que nous décidions du temps qui sera accordé à chacun des premiers intervenants, probablement 10 minutes, puis cinq minutes à chaque intervenant pour les deuxième et troisième tours. Le comité laisserait au président le soin de décider qui posera la première question lors de chaque séance, sauf dans le cas des séances d'examen des prévisions budgétaires, dans lequel cas la première question serait posée par l'opposition officielle.